
Verduidelijking ontheffingenbeleid 
 
 
Aantal uitgegeven ontheffingen 
Uitgangspunt  van het ontheffingenbeleid is dat er voor de huidige ontheffinghouders niets 
verandert. Bewoners, ondernemers en andere doelgroepen die nu een ontheffing hebben, krijgen in 
de toekomst ook een ontheffing. Deze wordt dan, voor het centrum, kosteloos verstrekt. Een grote 
wijziging is daarnaast dat bewoners zonder parkeergelegenheid op eigen terrein nu geen ontheffing 
kunnen krijgen, maar in de toekomst wel. Dat zal voor extra verkeer in de binnenstad zorgen, maar 
komt tegemoet aan het woongenot van bewoners. Deze groep mag overigens alleen van de 
ontheffing gebruik maken om te laden en lossen bij de woning of om passagiers te laten in- of 
uitstappen. 
 
We zijn dus ruimhartig als het gaat om doelgroepen die aanspraak kunnen maken op een ontheffing, 
maar leveranciers worden geacht van de venstertijden gebruik te maken (7.00u-11.00u en 17.30u–
20.00u). Feitelijk wordt het gebruik van verkeer in het centrum nu geformaliseerd omdat de 
doelgroepen die nu al van de wegen in het centrum gebruik maken in meerderheid straks een 
ontheffing krijgen, terwijl dat nu niet altijd zo is (bijvoorbeeld marktkooplieden, zij hebben nu geen 
ontheffing maar kunnen op basis van verkeersregels gebruik maken van het Plein). Een extra 
uitbreiding in de ontheffingenuitgifte is naar mantelzorgers (dit moet beargumenteerd worden 
aangevraagd), huisartsen en hulpdiensten. 
 
Een eerste aanvraag wordt altijd door een ambtenaar gecheckt op basis van het ontheffingenbeleid, 
alvorens de ontheffing wordt verstrekt. Zo voorkomen we dat buiten de regels om ontheffingen 
worden verstrekt of dat andere dan de omschreven doelgroepen een ontheffing krijgen. Wanneer 
iemand eenmaal een ontheffing heeft kan hij of zij zelf wijzigingen doorvoeren na inlog met DigiD. Dit 
voorkomt extra vragen richting ambtenaren en legt verantwoordelijkheid meer bij burgers. Ook het 
toevoegen van bijvoorbeeld een tweede ontheffing kan door inwoners of ondernemers zelf worden 
geregeld. Periodiek, bijvoorbeeld eens per 6 maanden (maar kort na in werking treden van het 
nieuwe beleid doorlopend), wordt door ons een check gedaan op de database met ontheffingen. Ook 
hiermee voorkomen we wildgroei aan uitgegeven ontheffingen. Daarnaast verwachten we niet dat 
door nu de ontheffingenuitgifte te formaliseren er plotseling veel meer verkeer in het centrum gaat 
rijden. Uiteindelijk zal er voornamelijk bestemmingsverkeer rijden om het wonen  en werken in de 
binnenstad  aantrekkelijk te houden. 
 
 


